
 
Protokół nr XVIII/2016 

z XVIII Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 
która odbyła się dnia 26 kwietnia 2016 r. 

 
W XVIII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica ,Radca Prawny – Robert Dargiewicz 
oraz Młodzieżowa Rada Gminy Pruszcz Gdański. 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XVIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 

Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  20 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chciałam prosić o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy gminą Pruszcz Gdański, a gminą Miasta Gdańsk w sprawie 
kompleksowej dostawy energii elektrycznej oraz świadczenia usług pocztowych w 
obrocie krajowym i zagranicznym na rok 2017.  Od trzech lat wspólnie dokonujemy 
zamówień publicznych  na media: gaz, energię oraz ostatnio usługi pocztowe. 
Informowaliśmy pod koniec ubiegłego roku, że wspólne ogłaszanie przetargu 
przynosi duże oszczędności. Miasto Gdańsk poprosiło nas w ostatnich dniach,  
żebyśmy uzyskali zgodę, aby procedury na przyszły rok móc już przygotowywać i 
przeprowadzić.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  kto z Państwa radnych jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia pomiędzy gminą Pruszcz Gdański, a gminą Miasta Gdańsk w 
sprawie kompleksowej dostawy energii elektrycznej oraz świadczenia usług 
pocztowych w obrocie krajowym i zagranicznym? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu brało udział 20 radnych) za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy gminą Pruszcz Gdański, a gminą 
Miasta Gdańsk w sprawie kompleksowej dostawy energii elektrycznej oraz 
świadczenia usług pocztowych w obrocie krajowym i zagranicznym głosowało 
20 osób. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  stwierdzam, że porządek został 
przyjęty  łącznie z projektem uchwały wniesionym przez Panią Wójt. 

4. Przyjęcie protokołu z  XVII Sesji Rady Gminy. 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- kto z Państwa radnych ma uwagi 

do protokołu z XVII sesji Rady Gminy? Nie widzę zgłoszeń, wobec tego uważam, że 
protokół z XVII Sesji został przyjęty bez uwag. 
 
II. Wręczenie nagród za wysokie osiągnięcia sportowe. 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Gminy Marek 
Kowalski wręczyli nagrody za wybitne osiągnięcia sportowe następującym osobom: 

1. X 
2. X 
3. X 

życząc wielu sukcesów w rozwijaniu swoich pasji i osiąganiu najlepszych wyników. 
 
III. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – z uwagi na dużą liczbę gości powiem o 
najważniejszych rzeczach. O szczegółach poinformuję przed kolejną sesją.  
W miesiącu marcu odbyły się spotkania sprawozdawczo - wyborcze  w naszych 
jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych. Cieszę się, że dzisiaj będziemy mogli 
posłuchać Państwa Prezesów, którzy powiedzą Państwu o szczegółach 
funkcjonowania tych jednostek. 
Ruszyła budowa dwóch przedszkoli gminnych: w Borkowie i Straszynie. W obu 
przedszkolach łącznie ma być 300 naszych młodych mieszkańców. 
Współpracowaliśmy z wykonawcami, ponieważ procedura: zaprojektuj i wybuduj oraz 
okres realizacji nie jest zbyt długi, w związku z powyższym służby gminy bardzo się 
w to włączyły. Na dzisiaj jesteśmy po rekrutacji do przedszkoli. Osoby chętne mogą 
się jeszcze zgłaszać. Na dzień dzisiejszy rekrutacja do przedszkola w Borkowie 
zamknęła się w 100% obłożeniem miejsc. Jest jeszcze kilkanaście wolnych miejsc w 
Straszynie. Można składać karty zgłoszeniowe w szkole w Straszynie. Mamy kilka 
miejsc w przedszkolu Tik Tak w Straszynie ( jest tam wolnych ok. 10 miejsc). Mamy 
jeszcze dwa publiczne przedszkola, których organem prowadzącym nie jest gmina tj. 
w Rokitnicy „Nibylandia” oraz „Chatka Puchatka” w Łęgowie. Na naszej stronie 
internetowej są podane kontakty, można dzwonić. Dzisiaj nie wyobrażam sobie 
sytuacji nie podjęcia trudu budowania naszych przedszkoli. Cieszą się one 
ogromnym zainteresowaniem ze strony mieszkańców. Mam nadzieję, że oczekiwania 
zostaną spełnione. Jeśli chodzi o szkoły, to na dzisiaj 165 dzieci sześcioletnich idzie 
do klasy pierwszej, 97 dzieci zostaje w oddziałach przedszkolnych „sześciolatków”, 
natomiast 27 dzieci siedmioletnich będzie powtarzało pierwsza klasę.  
Prowadzimy rozmowy z Miastem Gdańsk w sprawie budowy spalarni na śmieci przez 
Miasto Gdańsk. Chcemy zorganizować spotkanie z Państwem, ponieważ Gdańsk 
będzie to robił w partnerstwie publiczno-prywatnym. Od nas, jako gminy oczekuje się, 
że zadeklarujemy ilość śmieci jaka będzie kierowana do spalenia i to w perspektywie 
20 lat. To powoduje pewien kłopot z tym. Dzisiaj mieliśmy spotkanie na ten temat z 
naszymi pracownikami merytorycznymi. Mamy pewne pomysły, na rozwiązanie tej 
sytuacji. Z drugiej strony rozumiemy naszego partnera, ponieważ ogłaszając przetarg 
na budowę muszą znać wielkość tej instalacji. Przewymiarowanie powoduje 
nieuzasadnione koszty, natomiast wybudowanie zbyt małego obiektu mogłoby też 
spowodować pewne perturbacje. Nie jest to prosty temat, wymaga strategicznych 
decyzji. Będziemy chcieli z Państwem nasze stanowisko skonsultować.  
Miałam spotkanie z władzami Miasta Gdańska i Saur Neptun Gdańsk na temat ceny 
wody. Chcielibyśmy podpisać umowę z Miastem Gdańskiem i Saur’em na dostawę 
wody przez okres 5 lat, gdzie cena byłaby pozycją stałą. Wiedzielibyśmy jak możemy 



prognozować politykę, chociażby rozbudowy naszych ujęć wody. Chcielibyśmy mieć 
z góry zagwarantowane, że cena wody nie będzie rosła w sposób przez nas 
nieprzewidywalny i nieakceptowalny. Niezwykle dużym wyzwaniem jest utrzymanie 
różnych urządzeń w związku z budową osiedli przez deweloperów. Przy udziale Pani 
Radnej Danusi Czerwińskiej spotkaliśmy się z deweloperami z terenu Rokitnicy i 
Radunicy, żeby omówić sprawę związaną z ogromnym zagrożeniem jaką stanowi 
likwidacja rowów melioracyjnych. Pani Danusi dziękuję za pomoc w zorganizowaniu 
spotkania. Spotkanie było bardzo interesujące. Mieszkańcy chyba zaczynają 
rozumieć co to znaczy mieszkać na żuławach. Kolejne spotkanie mamy zaplanowane 
na maj, ze służbami Pana Starosty. Będziemy mogli wdrożyć procedurę związaną z 
wydawaniem decyzji na odtworzenie urządzeń melioracyjnych. Duże wyzwanie przed 
nami. Myślę, że małymi krokami będziemy wstanie zaradzić pewnym 
nieprawidłowościom jakie mają w tej chwili miejsce.  
Kilka dni temu odbyłam spotkanie z Generalną Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. 
Omawialiśmy wiele wątków, między innymi zapowiedzi budowy trzeciego pasa 
obwodowej, przeprowadzenia badań akustycznych wzdłuż obwodnicy. Jest to 
wynikiem zebrania wiejskiego w Borkowie. Pani Radna też się zwracała o 
przeprowadzenie stosownych badań wskazując te miejsca. Ustaliliśmy z Panem 
Dyrektorem, że będziemy w kontakcie. Cieszę się, że badania będą wykonywane w 
okresie gdzie ruch samochodowy będzie wzmożony. Otwarcie tunelu pod Martwą 
Wisłą spowoduje, że część ciężkiego transportu pojedzie obwodową południową, 
obwodową zachodnią i będzie wyjeżdżało albo w kierunku na Gdynię albo na 
autostradę. Nasze rejonowe, mam na myśli Straszyn i Borkowo będą dodatkowo 
obciążone ruchem samochodów ciężarowych. W ostatnim czasie braliśmy udział też 
w otwarciu sali gimnastycznej w Wiślinie. Mieliście Państwo okazję zobaczyć 
zakończony już kompleks szkolny w Wiślinie. Myślę, że dzisiaj możemy spokojnie 
sobie pogratulować. Dzieci z tamtego terenu gminy mogą uczyć się w bardzo 
dobrych warunkach. Uroczystość była również związana z nadaniem imienia i 
sztandaru szkole.  
Realizujemy program związany z ogłaszaniem kolejnych przetargów. Odbieramy 
pozwolenia na budowę na początku czerwca pewnej grupy inwestycji między innymi 
ul. Zielona, na którą czeka miejscowość Łęgowo, ul. Polna w  Roszkowie. Będziemy 
wówczas przetargi ogłaszali. Nie mamy na dzień dzisiejszy większych problemów z 
realizacją naszych inwestycji. Czasami mieszkańcy się niecierpliwią, miało to miejsce 
między innymi przy ul. Piaskowej w Łęgowie. Chciałabym, żebyście Państwo 
zwracali mieszkańcom uwagę, że jeżeli budujemy lub przebudowujemy stary układ 
drogowy to na ogół w 95% przebudowujemy całą strukturę podziemną, czyli sieć 
gazową, elektryczną, wodę, kanalizację. Powoduje to, że utrudnienia są stosunkowo 
duże. 
IV. Interpelacje i zapytania radnych.  
Pani Weronika Chmielowiec – czy moglibyśmy ustalić jakąś datę, ponieważ na 

spotkaniu w Borkowie mówiliśmy o tym, żeby spotkać się z radnymi z Gdańska w 
sprawie motocrossu. Wiadomości, które do nas dotarły, to praktycznie było „lanie 
wody”. Zwracam się dlatego z prośbą, żeby poczynić kroki do zorganizowania 
takiego spotkania. 
Pani Małgorzata Osowska – chciałam o to samo prosić. Ponadto chciałam się 

dowiedzieć jak dalej będziemy postępować z osiedlem Modrym. Mieszkańcy zbierają 
pieniądze, przekażą je do gminy. Jaki będzie kolejny etap. 
Czy gminie wiadomo jest o jakiś pracach na przedłużeniu ulicy Leśnej  w Rotmance. 
Mieszkańcy donieśli mi godzinę temu, że są robione w drodze prace wodno-



kanalizacyjne i wygląda to jak przygotowanie do budowy drogi. 
Pan Karol Kardasiński- mam dwa pytania. Pierwsze odnośnie naszego ostatniego 
spotkania w sprawie nowego przewoźnika, wyboru operatora. Czy możemy poprosić 
miasto Gdańsk o nową ofertę, bo ta poprzednia i ta która jest przedstawiona  w tej 
analizie jest chyba z przed trzech lat, o ile pamiętam. Czy możemy poprosić o nową 
ofertę, jak na dzień dzisiejszy może się kształtować to gdyby miasto Gdańsk takim 
operatorem miało by być dla nas. Drugie pytanie: oświetlenie ul. Wiśniowej . W tym 
miesiącu dość poważnie podszedłem do tematu oświetlenia. Z pracownikiem 
gminnym nie do końca udało mi się ustalić fakty. W zasadzie do końca kwietnia ma to 
ruszyć. W Enerdze próbowałem dowiadywać się czy coś wiadomo. Natomiast w 
starostwie powiedziano mi, że projektu na budowę w ogóle nie ma. Z gminy nie 
uzyskałem na to pytanie odpowiedzi. Być może coś już wiadomo, może Pan Wójt 
będzie w stanie mi odpowiedzieć, czy ta budowa oświetlenia ruszy (nie robi to 
oczywiście gmina tylko Energa). Chciałbym dowiedzieć się konkretów, od 
października ludziom mówię, że będzie, a widocznie trochę się przedłuża.   
Pan Janusz Sampolski – chciałbym zabrać głos w sprawie mieszkań komunalnych, 
a chodzi mi o to, żeby stworzyć komisję, która mogłaby przejrzeć, nasze mieszkania 
komunalne i najbliższe otoczenie. Wiem, że część mieszkań mamy w bardzo dobrym 
stanie, ale niektóre są zaniedbane, przez naszych najemców. Myślę, że dobrze by 
było zalecić im pewne uwagi do wykonania. 
V. Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Jagatowie. 

Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Jagatowie przedstawiła 
Pani Barbara Wójcik. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
VI. Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Łęgowie. 

Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Łęgowie przedstawiła 
Pani Dominika Ramotowska. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
VII. Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Wiślinie. 

Sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Wiślinie przedstawił Pan 
Jan Stanulewicz. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – nie bez powodu doszliśmy do wniosku z 

Panem Przewodniczącym, że czas, aby prezesi czy przedstawiciele jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych bywali na naszej sesji. Wielokrotnie powtarzałam na 
spotkaniach corocznych, podsumowujących pracę Państwowej Straży Pożarnej, że 
bez tych jednostek nie moglibyśmy mówić o bezpieczeństwie  mieszkańców powiatu 
gdańskiego lub osób, które przebywają na terenie powiatu.  Dzisiaj w powiecie 
gdańskim mieszka prawie 120 tyś. osób, a na jednej zmianie w czasie dnia jest 8 
zawodowych strażaków. Gdyby wydarzyły się jakieś zdarzenia w różnych miejscach 
powiatu to Państwowa Straż Pożarna nie jest w stanie pomóc potrzebującym. W tym 
miejscu kieruje słowa do naszych młodych gości. Proszę, abyście przekazywali 
informację, że ponad 100 dorosłych mieszkańców naszej gminy jest 
zaangażowanych w te niezwykle trudną, ale znaczącą dla nas pracę na rzecz 
mieszkańców. Są również młodzieżowe drużyny, a np. w Jagatowie dziecięce 
drużyny. Zachęcamy gorąco. Jeżeli ktoś będzie miał ochotę pracować na rzecz 
lokalnej społeczności to jednostki czekają na młodych ludzi, którzy chcieliby podjąć 
takie wyzwanie. Bardzo dziękujemy za dotychczasową pracę i współpracę.  
Pani Magdalena Migowska – chciałabym przekazać informację odbiegającą trochę 
od obecnego tematu. Koło gospodyń z Wiślinki „Rzeczpospolita Babska” 



reprezentowało naszą gminę w konkursie na najlepsze koło. Najpierw był to konkurs 
powiatowy, później udało nam się przejść do konkursu wojewódzkiego. Pozwoliłam 
sobie poprosić naszą Panią Przewodniczącą, za sprawą której chcielibyśmy złożyć 
serdeczne podziękowania Pani Basi Biedrzyckiej. To Pani Basia przyczyniła się, że 
zaszliśmy tak daleko. Pani Basiu, serdecznie dziękujemy. Dodam jeszcze, że nasze 
panie zapisały się do zespołu „Jagódki” i niedługo będziecie Państwo mogli je 
oglądać. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  miałem przyjemność być na 
eliminacjach powiatowych i jestem pod ogromnym wrażeniem tego co Panie 
pokazałyście.  
VIII. Sprawozdanie z działalności  Ośrodka Pomocy Społecznej w Pruszczu 
Gdańskim z siedzibą w Cieplewie za 2015 rok  
Sprawozdanie z działalności  Ośrodka Pomocy Społecznej w Pruszczu Gdańskim z 
siedzibą w Cieplewie za 2015 rok przedstawiła Pani Elżbieta Dymek – Kierownik 
GOPS-u. 
IX. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie 
Wiejskiej Pruszcz Gdański za rok 2015 oraz przedstawienie potrzeb związanych 
z realizacją zadań zgodnie z art. 179 ust. 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o 
wspieranie rodziny i systemie pieczy zastępczej  

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Wiejskiej 
Pruszcz Gdański za rok 2015 oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją 
zadań zgodnie z art. 179 ust. 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieranie 
rodziny i systemie pieczy zastępczej przedstawiła Pani Elżbieta Dymek – Kierownik 
GOPS-u. 
X. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego działającego na 
rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
w 2015 r.  

Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego działającego na rzecz 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie Gminy Pruszcz Gdański w 2015 r. 
przedstawiła Pani Magdalena Rutkowska – Przewodnicząca Zespołu 
Interdyscyplinarnego. 
XI. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy za rok 2015 Gminy Pruszcz 
Gdański z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy za rok 2015 Gminy Pruszcz Gdański 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie przedstawiła Pani  Barbara 
Gałecka. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
XII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany uchwały budżetowej na rok 2016  
Projekt uchwały odczytała M. Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Maciej Wysocki – w dziale 616 drogi publiczne gminne, chciałem się więcej 

dowiedzieć na temat ostatniego etapu budowy ul. Jesionowej w Lędowie. Przetarg, z 
tego co się orientuję był na 355 tyś. Tutaj jest podana cena 390 tyś. Dlaczego? 
Pani Mirosława Lica – na następnej sesji będzie zmniejszenie planu. 



W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/21/2016 z 
dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2016. 
 
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  

Projekt uchwały odczytała M. Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/22/2016 z 
dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański. 
3. zamiany działek w obrębie geodezyjnym Jagatowo, 

Projekt uchwały odczytał Pan Andrzej Bożyk – Zastępca Wójta. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Weronika Chmielowiec – mamy napisane zamiana działki 146/6 czy 146/1? 
Pomyłka jest na mapie czy w uchwale? 
Pan Andrzej Bożyk – pomyłka jest na mapie. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/23/2016 z 
dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie zamiany działek w obrębie geodezyjnym 
Jagatowo 
 

4. zawarcia porozumienia z powiatem gdańskim dotyczącego wspólnej realiza-
cji zadania w zakresie kultury pod nazwą „ Żuławski Tulipan” 

Projekt uchwały odczytała Pani Barbara Gałecka – pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/24/2016 z 

dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie zawarcia porozumienia z powiatem gdańskim 
dotyczącego wspólnej realizacji zadania w zakresie kultury pod nazwą „ Żuław-

ski Tulipan”. 
 

5. wprowadzenia zmiany w uchwale nr II/3/2014 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia     1 grudnia 2014r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej do 

jej składu osobowego 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – co się takiego wydarzyło po 1,5 roku, że zdecydował się 

Pan do Komisji Rewizyjnej dołączyć? 
Pan Tadeusz Bednarczyk – mam tyle czasu, że mogę zaangażować się w prace 

Komisji Rewizyjnej. 



W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 16 osób, przy 2 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymu-
jących się Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/25/2016 z dnia 26 kwietnia 

2016r. w sprawie wprowadzenia zmiany w uchwale nr II/3/2014 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański z dnia 1 grudnia 2014r. w sprawie powołania członków Komi-
sji Rewizyjnej do jej składu osobowego  

6. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy gminą 
Pruszcz Gdański, a gminą Miasta Gdańsk w sprawie kompleksowej dostawy 
energii elektrycznej oraz świadczenia usług pocztowych w obrocie krajowym i 
zagranicznym 

Projekt uchwały odczytała Pani Magdalena Kołodziejczak – Wójt Gminy Pruszcz 
Gdański. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Zygmunt Zalewski – czy to jest Gmina Miasta Gdańsk czy Miasto Gdańsk na 

prawach gminy? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - Gmina Miasta Gdańsk 

Pan Karol Kardasiński – o ile udało nam się obniżyć dzięki temu porozumieniu na-
sze wspólne usługi? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – np. na usługi pocztowe w 2016 r. w stosunku 
do 2015r. spadły koszty o 50%. Jeśli dobrze pamiętam na energię elektryczną mamy 
grubo ponad 10.000 zaoszczędzone. Są to znaczne kwoty. Jest to przygotowanie 
przetargu na rok 2017 . Przedstawiciel gminy Pani Beata Rembisz bierze udział w 
posiedzeniu, zarówno w przygotowaniu siwz’u jak i w posiedzeniu komisji przetargo-
wej. 
Pani Małgorzata Grzegorczyk – w tym roku będzie włączony też GOPS, (w zeszłym 
roku była włączona Straż Gminna)oraz prawdopodobnie Eksploatator. W  Eksploata-
torze są duże koszty związane z przesyłkami pocztowymi. Na pewno zaoszczędzili-
śmy 50% w tym roku. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 

uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XVIII/26/2016 z 
dnia 26 kwietnia 2016r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy gminą Pruszcz Gdański, a gminą Miasta Gdańsk w sprawie komplek-
sowej dostawy energii elektrycznej oraz świadczenia usług pocztowych w ob-

rocie krajowym i zagranicznym. 
 

Pani Małgorzata Grzegorczyk – pożegnajmy młodzież, bo musi już opuścić sesję. 

Dziękujemy za cierpliwość, udział w sesji. Mam nadzieję, że kolejne spotkanie to bę-

dzie już sesja Młodzieżowej Rady Gminy.  
XIII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – spotkanie z radą Miasta Gdańska  w spra-

wie motocrossu i nowa oferta od miasta Gdańska na autobusy – na przedstawienie 

oferty wystąpiliśmy do miasta Gdańska do zarządu komunikacji miejskiej jeszcze 
przed naszym spotkaniem z Panem Gromadzkim. Czekamy na odpowiedź. Nie pa-
miętam dokładnie daty wystąpienia. Dosyłaliśmy od nich dane dotyczące tego zakre-

su. Udzielałam już wcześniej Państwu informacji na temat przewidywanych kosztów. 
Już wcześniej spotykałam się ZKM i ZTM. Pan Prezes ZTM-u Maciej Lisicki poinfor-

mował mnie, że koszty komunikacji w roku 2017 mogą  wzrosnąć, ponieważ wymie-
niają kolejne autobusy na nowe. Koszty amortyzacji, które wliczają w ceny biletów 

spowoduję, że podwyżka będzie na pewno dosyć wysoka. Z uwagi, żeby nie narażać 



się na podejrzenia, że przedstawiam Państwu nieprawdziwe dane, w związku z tym 

wystąpiłam już wcześniej przed naszym spotkaniem o informację. Mam nadzieję, że 
niebawem będzie ona podana. Pan Przewodniczący informował już Państwa jakiś 

czas temu o ponowieniu wysłania stanowiska Rady Gminy do Rady Miasta Gdańska 
na temat motocrossu, ja też przekazałam do wiadomości Panu Przewodniczącemu 
pismo, gdzie proszę o to, aby Pan Bogdan Oleszek wyznaczył spotkanie z przedsta-

wicielami Miasta Gdańska, bądź z osobami merytorycznymi, tak jak to było obiecy-
wane na spotkaniu w Cieplewie. Nie dostaliśmy jeszcze odpowiedzi. Jesteśmy też w 

telefonicznym kontakcie. Zarówno w jednej, jak i drugiej sprawie procedura ruszyła. 
Osiedle Modre – część mieszkańców zebrała pieniądze na pokrycie części kosztów 

związane z dokumentacją techniczną układów dróg, które są własnością gminy. 
Przygotowywaliśmy wzory umów, te umowy poszły do Modrego. Procedura jest 

skomplikowana. Ponadto wpłacono pieniądze, bez konsultacji  z nami na jedno kon-
to, swoje prywatne. Procedura jest taka, że po podpisaniu umów indywidualnych 

trzeba teraz indywidulanie wpłacić te pieniądze. Dla ułatwienia postanowiliśmy, że 
będą one wpłacane do kasy gminy. Następnie będziemy przedstawiali mapy do ce-
lów projektowych (pewnie już nie w tym roku). Jest to taka jedna z rzadszych inicja-

tyw, gdzie mieszkańcy chcą pokryć część kosztów. 
Ul. Leśna – żadna budowa drogi, byście o tym Państwo wiedzieli. Pewnie energe-

tyczne prace. 
Pan Sampolski- cenna uwaga. Jest Komisja Mieszkaniowa, która od czasu do czasu 

jeździ oglądać nasze zasoby mieszkaniowe. Pracownicy merytoryczni też są w róż-
nych miejscach gdzie są mieszkania komunalne. Niekoniecznie wszyscy dbają o te 

mieszkania. Być może, jak skończymy już procedury przetargowe to we wczesnym 
okresie jesiennym wybralibyśmy się do tych miejsc z mieszkaniami komunalnymi. 

Poprosilibyśmy radnych z tych okolic również o udział. Ułomność przepisów powodu-
je, że raz dane mieszkanie komunalne już dożywotnio jest użytkowane przez osobę, 
która taki przydział otrzymała bez względu na sytuacje finansową. Powoduje to, że 

jedni zyskują, a inni niekoniecznie.  
Pan Zastępca Wójta Andrzej Bożyk – oświetlenie ul. Wiśniowej. Wyjaśnienia tele-

foniczne czy pisemne nie są dotrzymywane przez Energę. Wybiorę się do nich oso-
biście, żeby dowiedzieć się więcej o co chodzi, czy nie mają pieniędzy czy są inne 

powody. W terminie późniejszym przekażę informację. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Bon Opiekuńczy dla osób, które mają dzieci 

w żłobku. Jesteśmy już po Państwa ocenie. Teraz przekazujemy to do konsultacji 
społecznej, ponieważ będzie to dotacja dla rodziców i to musi podlegać konsultacji. 

Po uzyskaniu konsultacji będziemy przygotowywać procedury. Myślę, że rozpocz-
niemy dystrybucję pieniędzy od 1 września. Nie ukrywam, że wynika to z obsady 
personalnej naszego urzędu. Wraca jedna z pań po urlopie macierzyńskim i dostanie 

to zadanie do realizacji. Jak Państwo wiecie dzisiaj największy kłopot mamy z obsa-
dą kadrową i wynika to głownie z powodów lokalowych. 
 

XIV. WOLNE WNIOSKI. 
Pani Krystyna Białek – prosiłabym o potwierdzenie, że zbiornik w Borkowie 
powstanie. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – musimy sobie na parę pytań odpowiedzieć, 
ponieważ jeżeli Państwo uważacie, że możemy rozpocząć budowę zbiornika i 
zrezygnować z pieniędzy zewnętrznych to możemy to zrobić. Musimy mieć pełną 
świadomość, że rezygnujemy przynajmniej z 50% dofinansowania. Do 15 kwietnia 
był termin składania projektów do PROW-u. Mam na myśli ul. Kasztanową. Ten 



projekt został przez nas złożony. Czekamy na ocenę. Jest na 90 mln złotych, 
zapotrzebowanie jest na prawie 200 . Nasz projekt jest napisany bardzo dobrze. 
Pracowaliśmy nad rozwiązaniami wszyscy. Znam różnego rodzaje komentarze 
niektórych osób. Wydanie z budżetu gminy 4 mln zł na kolejny układ dróg bez chęci 
skorzystania przynajmniej z 50% dofinansowania to by było dalece naganne. Jeżeli 
nie dostaniemy tych pieniędzy to będziemy musieli zrealizować to z budżetu gminy.  
Nie stać nas na to, żeby w 100% realizować inwestycję z własnych pieniędzy. Mamy 
ambicje, żeby te pieniądze zdobyć. Proszę popatrzyć na ile zadań dostaliśmy 
pieniądze zewnętrzne. Będę powtarzała: proszę zauważyć, że gmina Pruszcz ma 
często duży kłopot, bo ani nie jesteśmy słabi strukturalnie, ani nie mamy niskiego 
dochodu na jednego mieszkańca. Musimy się mocno starać, żeby merytorycznie 
udowodnić, że nasze projekty mają wartość taką, która pozwala nam na przyznanie 
tych środków. Nie mamy innego wyjścia. Musimy ten zbiornik wybudować.  Pani 
doskonale wie, Pani Krystyno, że mieliśmy gotowe prawie pozwolenie na budowę, 
ale ponieważ nie wszyscy właściciele gruntów, które zajmujemy pod zbiornik chcieli 
wyrazić zgodę na negocjacje cenowe, musieliśmy niewaznić tą procedurę. Wszytko 
nie jest wyłącznie zależne od władz gminy. My bardzo chętnie byśmy w ciągu roku 
zrealizowali wszystko. Państwo mówicie, podatków nie podnosimy, często je wręcz 
obniżamy, proponujemy cały szereg dodatkowych świadczeń finansowych na rzecz 
mieszkańców. To co nie wpływa z podatków musimy nadrobić zdobytymi pieniędzmi 
zewnętrznymi. Musimy wybudować ten zbiornik, ale proszę o jeszcze trochę 
cierpliwości. Nie możemy zakończyć inwestycji przed ogłoszeniem konkursu. Będzie 
ogłoszony konkurs, to składamy wniosek. Ogłaszamy jednocześnie przetarg i 
realizujemy. W trakcie realizacji inwestycji będziemy walczyć o pieniądze. 
XV. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – w wyniku wyczerpania porządku 

obrad stwierdzam, że XVIII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 
zakończona o godz. 16:45. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 20 maja 2016 r. 
 
 
 


